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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Souhrn významných legislativních událostí
21.7.2014 – 27.7.2014
Vláda definitivně schválila finální verzi dohody o partnerství s EU, která je potřebná k čerpání
evropských peněz. Na tiskové konferenci po jednání vlády o tom informoval premiér Bohuslav
Sobotka. Evropská komise v červnu poslala Česku dopis s 88 připomínkami k navrhovanému využití
evropských dotací. Nelíbilo se jí například financování začleňování Romů do společnosti, problémem
byla i absence služebního zákona. Podle premiéra byly připomínky vypořádány.

Vláda

21. července 2014

Vláda souhlasila se zmrazením platů ústavních činitelů do 2018
Platy poslanců, senátorů, ministrů, prezidenta, ústavních soudců a členů některých rad by mohly až
do konce roku 2018 zůstat téměř zmrazené. Návrh novely ministerstva práce dnes totiž schválila
vláda, řekla ČTK ministryně práce a sociálních věcí Michaela Marksová. Podle materiálu by se
zvyšování platů od příštího roku nemělo vrátit před úsporné škrty pravicové vlády, ale základna pro
jejich výpočet by se měla zvednout jen o 517 korun. V následujících čtyřech letech by tak činila
52.248 korun.

Vláda projednala úpravu zabavování řidičáků neplatičům alimentů
S neutrálním stanoviskem vlády budou zákonodárci projednávat poslaneckou předlohu, podle níž by
exekutoři mohli zabavovat řidičské průkazy i neplatičům výživného za studující děti do 26 let.
Kabinet již v předběžném stanovisku pro pondělní zasedání označil argumenty předkladatelů za
závažné a zasluhující si další debatu.

Vláda schválila návrh dohody o partnerství s EU
Vláda dnes definitivně schválila finální verzi dohody o partnerství s EU, která je potřebná k čerpání
evropských peněz. Na tiskové konferenci po jednání vlády o tom informoval premiér Bohuslav
Sobotka. Evropská komise v červnu poslala Česku dopis s 88 připomínkami k navrhovanému využití
evropských dotací. Nelíbilo se jí například financování začleňování Romů do společnosti, problémem
byla i absence služebního zákona. Podle premiéra byly připomínky vypořádány.

Vláda navrhla generála Petra Pavla do vrcholné pozice v NATO
Vláda dnes schválila kandidaturu náčelníka generálního štábu české armády Petra Pavla na
předsedu Vojenského výboru NATO. Po jednání vlády to novinářům řekl ministr obrany Martin
Stropnický (ANO). Pavel má podle něj "velice solidní šanci" funkci, která je po generálním
tajemníkovi nejvyšším postem NATO, získat.

Výdělek v sociálních službách poroste, vláda přidala 750 milionů
Lidé, kteří se starají o postižené, seniory a další potřebné, dostanou v příštím roce přidáno. Vláda
dnes schválila posílení dotace na sociální služby o 750 milionů korun. Peníze se mají použít na růst
výdělků.

ČR je jednou z posledních zemí EU, kde není dětský ombudsman



Česko je jednou posledních čtyř zemí EU, která ještě nemá takzvaného dětského ombudsmana. V ČR
tak chybí instituce, která by na ochranu a prosazování práv dětí dohlížela. Uvádí to vládní zpráva o
stavu lidských práv v Česku za loňský rok. Podle ní sice roli může plnit nynější veřejný ochránce
práv, na systematickou kontrolu mu ale chybí personál a peníze.

Vláda dá dva miliony korun dvoujazyčné Škole Komenského ve Vídni
Česká republika podpoří dvěma miliony korun vídeňskou dvoujazyčnou Školu Komenského. Kabinet,
z jehož rozpočtové rezervy finance půjdou, o tom rozhodl na svém dnešním zasedání. Podle
ministerského předsedy Bohuslava Sobotky (ČSSD) by navíc do budoucna měla škola dostávat
pravidelnou podporu z resortu školství.

Vláda odložila jednání o nominaci Bořka na šéfa brněnského soudu
Vláda odložila jednání o nominaci Milana Bořka na předsedu brněnského krajského soudu.
Souhlasila ale s návrhem na jmenování 15 nových soudců včetně experta na správní právo Filipa
Dienstbiera, který by měl zamířit k Nejvyššímu správnímu soudu. Vyplývá to z výsledků jednání vlády
zveřejněných na internetu.

Vláda schválila program Ovoce do škol i na příští rok
Školáci by i v příštím roce mohli zdarma dostávat dotované ovoce a zeleninu. Vláda na dnešním
jednání schválila materiál k programu Ovoce do škol, informoval tiskový odbor kabinetu. V
uplynulém roce dotovala EU program v Česku 105 miliony korun. Dalšími zhruba 40 miliony korun
přispěl na ovoce, zeleninu a výrobky z nich stát. Státní dotace by měly zůstat na srovnatelné úrovni i
pro školní rok 2014/2015, příspěvek EU má přitom vzrůst.

Vláda odmítla úpravu zdravotního pojištění cizinců
Se záporným stanoviskem vlády budou zákonodárci projednávat předlohu skupiny poslanců ČSSD,
která by upravila zdravotní pojištění cizinců ze třetích zemích, tedy kromě obyvatel EU. Informovalo
o tom tiskové oddělení úřadu vlády. Návrh zákona je podle předběžného stanoviska pro pondělní
zasedání kabinetu v rozporu s unijním právem.

24. července 2014

Vláda schválila kandidaturu Jourové na eurokomisařku
Vláda dnes večer na mimořádném jednání oficiálně schválila kandidaturu ministryně pro místní
rozvoj Věry Jourové (ANO) na eurokomisařku. Po jednání to oznámil premiér Bohuslav Sobotka
(ČSSD). Nominaci Jourové vláda nyní pošle do Bruselu novému šéfovi Evropské komise Jeanu-
Claudeovi Junckerovi.

Vláda schválila investiční smlouvu s Hyundai Mobis
Vláda schválila návrh smlouvy s korejskou společností Hyundai Mobis. Ta investuje do výstavby
závodu na výrobu světel pro automobily v průmyslové zóně v Mošnově na Novojičínsku čtyři miliardy
korun. Firma plánuje v novém závodu vytvořit přes 900 pracovních míst, další stovky vzniknou u
subdodavatelů. Podle informací ČTK podepíše premiér Bohuslav Sobotka (ČSSD) dohodu s
představiteli korejské společnosti v úterý.

Poslanecká sněmovna

23. července 2014

Sněmovna je pro zákaz skládkování od roku 2024
V Česku má od roku 2024 platit zákaz skládkování směsného komunálního odpadu a



recyklovatelných odpadů. Schválila to dnes na návrh výboru pro životní prostředí Sněmovna v
senátní novele odpadového zákona, jež má za cíl ztížit možnost výkupu kradených kovů. Kraje by
mohly zrušit povolení těm sběrnám surovin, které poruší podmínky výkupu. Předloha míří k
posouzení do Senátu. Schválení vzbudilo velkou kritiku u firem podnikajících s odpady a hlavně obcí.

Poslanci evropského výboru podpořili Jourovou na eurokomisařku
Sněmovní výbor pro evropské záležitosti dnes podpořil kandidaturu ministryně pro místní rozvoj
Věry Jourové (ANO) na eurokomisařku. Své hlasy jí dali poslanci koaličních stran, opozice se
hlasování zdržela. Ve čtvrtek má kandidaturu Jourové oficiálně schválit vláda a poté pošle její
nominaci do Bruselu.

Sněmovna schválila technickou novelu zákona o DPH
Sněmovna dnes schválila vládní novelu zákona o dani z přidané hodnoty. Předloha, která míří k
posouzení do Senátu, obsahuje především technické změny. Například určuje, které regiony se z
hlediska daně považují za třetí země. Sazby daně předloha nemění.

25. července 2014

Sněmovna zamítla snížení spotřební daně z benzinu a nafty
Sněmovna dnes zamítla návrh poslance ČSSD Milana Urbana na snížení spotřební daně z benzinu a
nafty. Ve středu poslanci snížení daně naopak schválili, ale kvůli zpochybněnému hlasování museli
dnes o zákonu rozhodnout znovu. Státní rozpočet by nižší daň připravila o 14 miliard korun.
Zachování zelené nafty pro zemědělce poslanci odsouhlasili.

Senát

23. července 2014

Dráhy nebudou muset vyplácet náhrady při delším zpoždění vlaku
Železniční dopravci zřejmě dalších pět let nebudou muset vyplácet náhrady při zpoždění vlaku
delším než hodinu. Senát dnes schválil prodloužení výjimky z evropského nařízení až do roku 2019 v
rámci novely o drahách, kterou nyní dostane k podpisu prezident.

Senát uzákonil pravidla pro kybernetickou bezpečnost
Senát dnes schválil zákon o kybernetické bezpečnosti. Norma má zavést pravidla spolupráce mezi
soukromým sektorem a veřejnou správou při předcházení útokům na informační technologie. Cílem
je zefektivnit a zrychlit reakci na kybernetické hrozby, které by mohly představovat nebezpečí pro
zájmy českého státu.

Senát schválil vyšší výkupní ceny půdy pro stavbu dálnic
Stát zřejmě bude moci nabízet vyšší výkupní ceny za zemědělskou a lesní půdu pro stavbu silnic a
dálnic. Odhadní cenu bude moci zvýšit až šestnáctinásobně. Senát to schválil v rámci novely zákona
o urychlení výstavby dopravní infrastruktury. Normu nyní dostane k podpisu prezident.

Senát přes výhrady přijal novelu o nakládání s elektroodpadem
Senát přes výhrady umožnil přijetí novely, podle níž vznikne Registr míst zpětného odběru
vysloužilých elektrických spotřebičů. Přijetí novely po Česku žádá EU. Senátoři měli ale obavy, zda
navrhovaná koncepce nakládání s elektroodpadem nepovede k narušení hospodářské soutěže
zpracovatelů tohoto druhu šrotu.

Senát schválil rozšíření CHKO Kokořínsko o Máchův kraj
Senát na návrh vlády schválil rozšíření Chráněné krajinné oblasti Kokořínsko o Máchův kraj v okolí



Doks. Návrh předpokládá, že by už na začátku září měla oficiálně vzniknout nová CHKO Kokořínsko -
Máchův kraj. Po dnešním souhlasu horní komory příslušnou novelou o ochraně přírody dostane k
posouzení prezident.

Senát odmítl poslaneckou snahu omezit odtahování aut policií
Senát odmítl snahu omezit odtahování aut policií, kterou poslanci vložili do vládní novely silničního
zákona. Normu, která by měla podle vládního návrhu řešit hlavně postih zahraničních řidičů, proto
dnes vrátil Sněmovně k novému projednání.

Řidiči motorových člunů budou moci dostat blokové pokuty
Řidiče motorových člunů a malých plavidel zřejmě bude moci policie nově pokutovat za spáchané
přestupky. Nebude je už muset nutně předat plavební správě pro vyřešení ve správním řízení. Změnu
přinese vládní novela zákona o vnitrozemské plavbě, jejíž přijetí dnes umožnil Senát.

Senát schválil zpřesnění zemědělského zákona kvůli politice EU
Senát dnes hladce schválil novelu zemědělského zákona spolu se změnou zákona o Státním
zemědělském intervenčním fondu (SZIF). Předlohy, které nyní dostane k podpisu prezident, reagují
na změny společné zemědělské politiky EU a také upravují evidenci půdy a jejího využití.

Senát schválil prodloužení mise českých gripenů na Islandu
Senát dnes schválil prodloužení letošní mise českých stíhaček na Islandu z pěti na devět týdnů.
Prodloužení podzimní mise do prosince souvisí s ruskou intervencí na Krymu. Souhlasit s tím musí
ještě Sněmovna.

24. července 2014

Ústavním soudcům se možná zvedne plat, Senát pošle návrh Zemanovi
Ústavní soudci by už brzy mohli dostat výrazně přidáno, a to díky kritizovanému přílepku k zákonu.
Jejich plat by se tak stanovil ze stejného základu jako u ostatních soudců, ne z nižšího jako u
poslanců, senátorů, ministrů či prezidenta. Senát dnes sice novelu s přílepky ani neschválil, ani
nezamítl, ale pošle ji hlavě státu. Zabývat se jí tedy bude Miloš Zeman, který o zvýšení platů
ústavních soudců v květnu senátory požádal.

Senát odmítl zrušení pětiprocentního limitu pro vstup do EP
Senát odmítl zejména hlasy občanských a většiny sociálních demokratů návrh bývalé ústavní
soudkyně Elišky Wagnerové (za SZ), která chtěla zrušit podmínku získání pěti procent hlasů pro
vstup do Evropského parlamentu a také obecních zastupitelstev. Tato vstupní hranice měla zůstat
jen u sněmovních voleb, v případě krajských voleb měla být snížena na tři procenta.

Senát navrhl, aby obchodní řetězce měly o sedmi svátcích zavřeno
Obchodní řetězce by podle Senátu měly mít o sedmi státních svátcích zavřeno. Návrh zákona o
prodejní době, o jehož přijetí usilují odbory, v horní komoře opětovně prosadila ČSSD. S podobnou
předlohou v Senátu uspěla už loni, bývalá Sněmovna ji ale před svým rozpuštěním nestihla
projednat. Nyní ji dostane k novému posouzení.

Důchody by mohly od ledna růst jako před škrty, schválil to Senát
Důchody se od příštího roku nejspíš znovu začnou zvyšovat stejně rychle jako před úspornými škrty.
Od ledna by se penze navíc mohly zvednout ještě o něco víc, než stanovuje zákon. Průměrně by měly
růst o 205 Kč. Novelu, která se vrací k vyšší valorizaci, schválil dnes Senát. Normu dostane k
podpisu ještě prezident.

Zákon o úrazovém pojištění se asi zas odloží, schválil to Senát



Účinnost nového zákona o úrazovém pojištění se nejspíš znovu odloží, a to o další dva roky. Novelu,
která termín odsouvá, schválil dnes Senát. Snížit by se měly také výdaje na provozování dosavadního
pojištění pro dvě pojišťovny, které ho zajišťují. Předlohu dostane k podpisu prezident.

Senát chce umožnit další existenci lesních mateřských škol
Senát chce umožnit další existenci lesních mateřských škol. Nemusely by podléhat povinné registraci
podle zákona o dětských skupinách. Nevztahovaly by se tak na něj přísné hygienické požadavky,
které by nedokázaly splnit. S touto změnou dnes senátoři po tříhodinové debatě vrátili zákon o
dětských skupinách Sněmovně, která ovšem podobnou úpravu už jednou odmítla. Ministryně práce a
sociálních věcí Michaela Marksová Tominová (ČSSD) k úpravě zaujala neutrální postoj.

Pozn.:

Výpověď stavebního spoření dětí by měl podle NS schválit soud
22. července 2014 - Výpověď stavebního spoření, kterou učiní rodič za nezletilého střadatele, musí
schválit soud. Nejde totiž o běžnou záležitost, kterou jménem svých dětí standardně vyřizují zákonní
zástupci. Vyplývá to z nového verdiktu Nejvyššího soudu (NS), který podobný postoj vyjádřil už před
třemi lety v judikátu zveřejněném v Souboru rozhodnutí a stanovisek NS.

Ombudsmanka: ČR upírá cizincům právo volit do zastupitelstev
23. července 2014 - Cizincům ze států Evropské unie, kteří v Česku dlouhodobě žijí a mají zde
vyřízený pobyt, je řadu let upíráno právo volit do obecních zastupitelstev. Podle ombudsmanky Anny
Šabatové jde o zjevný rozpor s evropským právem. Řekla to dnes na tiskové konferenci. Volit mohou
nyní ti, kteří mají vyřízený trvalý pobyt, ne však ti s přechodným pobytem. Šabatová na to v pondělí
dopisem upozornila ministra vnitra.

Zdroj: ČTK
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